
Protokół Nr XXII/16
z nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Nowa Ruda,

która odbyła się dnia 23 sierpnia 2016 roku
w siedzibie Rady Gminy Nowa Ruda

Sesji przewodniczył Henryk Srokowski - Wiceprzewodniczący Rady Gminy Nowa Ruda.
Godzina rozpoczęcia - 830

Godzina zakończenia - 1000

Ad I. Wiceprzewodniczący Rady  powitał wszystkich radnych i gości,  następnie otworzył  obrady XXII 
sesji Rady Gminy Nowa Ruda. Stwierdził prawomocność obrad oświadczając, iż zgodnie z listą obecności
-  załącznik  nr  1 w  sesji  uczestniczy  11  radnych,  co  wobec ustawowego  15-osobowego składu  rady 
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Radni  nieobecni:  Mariusz Bywalec,  Mirosław Dziedzic,  Grzegorz  Nierodka i  Bogdan Tarapacki.  
Lista gości stanowi - załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Ponadto w sesji uczestniczyli: 
Adrianna Mierzejewska – Wójt Gminy Nowa Ruda,
Paweł Szafran – Zastępca Wójta Gminy Nowa Ruda,
Ryszard Czerewaty – Doradca Wójta Gminy Nowa Ruda,
Urszula Brzóska – Skarbnik Gminy Nowa Ruda, 
Iwona Sudoł – Sekretarz Gminy Nowa Ruda,
Aneta Potoczna – Kierownik Ref. Inwestycji i Zagospodarowania Przestrzennego UG Nowa Ruda.

Ad I. 1. Wiceprzewodniczący Rady przedstawił porządek obrad wg załącznik nr 3. Poinformował, że na 
wniosek  Wójta  Gminy  Nowa  Ruda  została  zwołana  sesja  w  trybie  nadzwyczajnym  w  związku  
z  koniecznością  dokonania  zmian  w  budżecie  gminy  Nowa  Ruda  w  zakresie  przedsięwzięć. 
Zaproponował  wprowadzenie  do  porządku  obrad  dodatkowego  projektu  uchwały  w sprawie  zawarcia 
porozumienia z Regionalnym Zarządem Gospodarki Wodnej we Wrocławiu. Uwag nie było. W głosowaniu:
 

obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  11  radnych,  Rada  Gminy  -  jednogłośnie,
11 głosami „za” przyjęła do porządku obrad w pkt II. 3) dodatkowy projekt uchwały.    

Na obrady dotarł  radny Grzegorz Nierodka w związku z tym w głosowaniu bierze udział  12 radnych.
Więcej propozycji zmian nie zgłaszano. 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał zmieniony porządek obrad, który przedstawia się następująco:
I. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

1. Ustalenie porządku obrad.
II. Podejmowanie uchwał:

1) w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Ruda na rok 2016,
2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowa Ruda,
3) w sprawie zawarcia porozumienia z Regionalnym Zarządem Gospodarki Wodnej we Wrocławiu.

III. Wolne wnioski, zapytania i sprawy różne.
IV. Zamknięcie obrad XXII sesji Rady Gminy Nowa Ruda.

W głosowaniu: 
obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  12  radnych,  Rada  Gminy  -  jednogłośnie,
12 głosami „za” przyjęła powyższy porządek do realizacji. 

Ad  II.  1) Skarbnik  Urszula  Brzóska  omówiła  propozycje  zmian  związane  m.in.  z  zabezpieczeniem 
środków  w budżecie.  Wyjaśniła,  iż w związku z koniecznością dostosowania do wymogów wniosku  
o dofinansowanie przebudowy dwóch dróg w Bartnicy i w Bożkowie  w ramach środków PROW dokonuje 
się zabezpieczenia całości kwoty planowanej na realizację inwestycji. Zgodnie z § 4 pkt 8 Rozporządzenia 
Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi z dnia 4 września 2015 roku w sprawie szczegółowych warunków i trybu 
przyznawania  oraz  wypłaty  pomocy  finansowej  na  operacje  typu  „Budowa  lub  modernizacja  dróg 
lokalnych”, pomoc jest przyznawana na operację, która jest uwzględniona w planie finansowym podmiotu 
ubiegającego  się  o  przyznanie  pomocy.  Oznacza  to,  że  wnioskodawca  jest  zobowiązany  wykazać 
dostępność środków stanowiących pokrycie wkładu własnego oraz środków pochodzących z EFRROW. 
W  związku  z  powyższym  dokonuje  się  zmiany  polegającej  na  zwiększeniu  planu  na  ww.  zadania 
inwestycyjne o kwotę 349 589,00 zł.

Kolejna zmiana dotyczy środków otrzymywanych w zakresie usuwania skutków klęsk żywiołowych 
- z otrzymaną promesą z MSWiA na dofinansowanie kwotą zadania pod nazwą „Przebudowa drogi do 
posesji nr 42 w Czerwieńczycach do drogi powiatowej Dzikowiec Dębówka, w związku z tym dokonuje się 
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zwiększenia  planu  wydatków o  kwotę  562 199,00  zł  z  przeznaczeniem na  realizację  ww.  inwestycji.
          Następną zmianą, jest rozszerzenie nazwy zadania związanego z budową ścieżek rowerowych 
w  Gminie  Nowa  Ruda.  Ma  to  związek  z  koniecznością  dostosowania  do  wymogu  wniosków  
o  dofinansowanie  projektów  w  ramach  instrumentu  Zintegrowane  Inwestycje  Terytorialne  –  ZIT 
Aglomeracji  Wałbrzyskiej  RPOWD i  możliwości  uzyskania  współfinansowania  85%  wartości  zadania. 
Zadanie  będzie  realizowane  w  ramach  środków  przeznaczonych  na  ograniczenie  niskiej  emisji  
w Aglomeracji Wałbrzyskiej. Projekt będzie realizowany w latach 2016-2018. Obejmuje swym zakresem 
planowaną  już  wcześniej  budowę  drogi  rowerowej  we  Włodowicach  oraz  budowę  drogi  rowerowej  
w Bieganowie. Do wniosku dołączono projekt budowy oświetlenia energooszczędnego. Całość inwestycji 
będzie  realizowana w ramach środków dotyczących ochrony środowiska (ograniczenie  niskiej  emisji).
           Bieżącą zmianą jest zmiana klasyfikacji budżetowej dotacji otrzymanej na realizację zadania  
inwestycyjnego  na  budowę  boiska  sportowego  w  Ludwikowicach  Kłodzkich  (przeniesienie  z  działu  
801 – Oświata i Wychowanie do działu 926 – Kultura Fizyczna) – kwota 87 800,00 zł. Zmiana nie wpływa 
na wartość dofinansowania.  Dokonuje się również zwiększenia planu wydatków o kwotę 12 300,00 zł  
z przeznaczeniem na wydatki związane z przygotowaniem dokumentacji na zadania termomodernizacyjne 

w  obiektach  użyteczności  publicznej.  Plan  wcześniej  został  błędnie  ujęty  w  dziale  801  –  Oświata
i Wychowanie. 

W Dz. 750 – ADMINISTRACJA PUBLICZNA – zmniejszenie planu wydatków o kwotę 600 000,00 
zł. Dokonuje się zmniejszenia planu wydatków na zakup budynku na siedzibę Urzędu Gminy Nowa Ruda 
o kwotę 600 000,00 zł. Środki powyższe przeznacza się na planowane do realizacji w ramach środków 
UE zadania inwestycyjne.

Dokonuje  się  zwiększenia  planu  dotacji  dla  Centrum  Kultury  Gminy  Nowa  Ruda  o  kwotę 
30 000,00  zł.  Zwiększenie  planu  ma  związek  z  przejęciem  do  używania  budynku  Muzeum  Ziemi 
Sowiogórskiej oraz większą ilością organizowanych wystaw i spotkań.

Dokonuje się zmniejszenia planu wydatków na zadanie inwestycyjne pod nazwą „Budowa nowej 
remizy OSP Bożków”.  Środki  w wysokości  50 000,00 zł  zostaną przeniesione na bieżącą działalność 
Ochotniczych Straży Pożarnych. Pytań nie było.  

Bogusława  Tarassow  - Przewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Finansów poinformowała,  że  komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:
obecnych na sali uprawnionych do głosowania 12 radnych, Rada Gminy – 11 głosami „za” 
(radni:  Marcin  Antosik,  Teresa  Bazała,  Janusz  Ferenc,  Hanna  Groń,  Marcin  Kalkowski,  Wacław 
Łukasiewicz,  Antoni  Pukała,  Henryk  Srokowski,  Bogusława  Tarassow,  Łucja  Woźniak,  Waldemar 
Wójtowicz),  przy  1  głosie  „wstrzymującym  się”  (radny  Grzegorz  Nierodka)  podjęła  uchwałę
nr 183/XXII/16 w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Ruda na rok 2016.

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.

Ad  2) Pytań  nie  było.  Bogusława  Tarassow  - Przewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Finansów 
poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:
obecnych na sali uprawnionych do głosowania 12 radnych, Rada Gminy – 11 głosami „za” 
(radni:  Marcin  Antosik,  Teresa  Bazała,  Janusz  Ferenc,  Hanna  Groń,  Marcin  Kalkowski,  Wacław 
Łukasiewicz,  Antoni  Pukała,  Henryk  Srokowski,  Bogusława  Tarassow,  Łucja  Woźniak,  Waldemar 
Wójtowicz),  przy  1  głosie  „wstrzymującym  się”  (radny  Grzegorz  Nierodka)  podjęła  uchwałę
nr  184/XXII/16  podjęła  uchwałę  w  sprawie  zmian  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy 
Ruda.

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.

Ad 3) P. Skarbnik wyjaśniła, że celem zawarcia porozumienia jest wspólne z Regionalnym Zarządem 
Gospodarki Wodnej we Wrocławiu podjęcie wykonania zadania pn: „Remont ubezpieczeń brzegowych na 
potoku Woliborka wzdłuż drogi gminnej w miejscowości Wolibórz”, co spowoduje zabezpieczenie korpusu 
drogi  gminnej  i  wyeliminuje  zagrożenia  bezpieczeństwa  użytkowników  drogi.  Zadanie  to,  jest 
współfinansowane przez Gminę Nowa Ruda i RZGW we Wrocławiu i koniecznym jest podjęcie niniejszej  
uchwały umożliwiającej podpisanie porozumienia przez Wójta Gminy Nowa Ruda.

Radny Wacław Łukasiewicz zapytał o miejsce, w którym będzie wykonywany remont w Woliborza? 

Radny Marcin Kalkowski odpowiedział, że remont ubezpieczeń brzegowych będzie przebiegał wzdłuż 
drogi  gminnej  usytuowanej  przy  posesjach  nr  39a  i  122  w  Woliborzu.  Dodał,  że  o  tą  naprawę 
wnioskowano od 2010 roku.  
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Bogusława  Tarassow  - Przewodnicząca  Komisji  Budżetu  i  Finansów poinformowała,  że  komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
  
Wiceprzewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:

obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  12  radnych,  Rada  Gminy  –  jednogłośnie,
12  głosami  „za”  (radni:  Marcin  Antosik,  Teresa  Bazała,  Janusz  Ferenc,  Hanna  Groń,  Marcin 
Kalkowski,  Wacław Łukasiewicz,  Grzegorz Nierodka, Antoni  Pukała,  Henryk Srokowski,  Bogusława 
Tarassow,  Łucja  Woźniak,  Waldemar  Wójtowicz)  podjęła  uchwałę  nr  185/XXII/16  w  sprawie 
zawarcia porozumienia z Regionalnym Zarządem Gospodarki Wodnej we Wrocławiu

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.

Ad III. Wśród spraw różnych poruszano tematy dotyczące:
- zatrudnienia w Żłobku Publicznym w Ludwikowicach Kłodzkich;
- ujęcia w planie budżetu na 2017 podwyżek diet dla sołtysów;
- placu zabaw usytuowanego przy Publicznym Gimnazjum w Jugowie;
- planu rozpoczęcia prac związanych z budową kanalizacji w Przygórzu;
- zawodów Sportowo- Pożarniczych w Bożkowie,
- remontu dróg gminnych w Sokolcu (do p. Aksamit oraz od Przełączy Sokolej do schroniska Orzeł);
- uzyskania zgody na poruszanie się ciężkiego transportu z materiałami budowlanymi po drodze gminnej 

w Sokolcu na odcinku od kościoła w kierunku schroniska Orzeł, oznaczonej jako dojazd do posesji dla 
mieszkańców z ograniczeniem tonażu do 5 ton;

- propozycji założenia monitoringu na obiektach gminnych takich, jak sale wiejskie, remizy i place zabaw; 
- wprowadzenia regulaminu dla placów zabaw;
- zmiany terminu organizacji cyklicznej imprezy „Bieg na Wielką Sowę”;
- zwrócenia szczególnej uwagi na realizację funduszy sołeckich w zakresie inwestycji, czasu realizacji 

oraz przepływu informacji pomiędzy urzędem a sołtysami dot. tych działań;
-  zabezpieczenia  ściany  budynku  sali  wiejskiej  w  Świerkach,  wykonania  dokumentacji  projektowej  

i określenia kosztów na zabezpieczenie.    
 

Radny Grzegorz Nierodka zwrócił się do Wójt Adrianny Mierzejewskiej i Wiceprzewodniczącego Rady 
Gminy Nowa Ruda Henryka Srokowskiego - pełniących funkcje w strukturach gminnych i powiatowych 
Związku  Ochotniczych  Straży  Pożarnych  w  sprawie  podjęcia  konkretnych  działań  zmierzających  do 
wyeliminowania  marginalnych  przypadków spożywania  alkoholu  przez  członków działających  w  OSP. 
Nawiązał  do  sytuacji,  jaka  miała  miejsce  w  trakcie  gminnych  zawodów  sportowo-pożarniczych
w Bożkowie, na które przybyło wielu gości spoza gminy w tym Prezes Zarządu Powiatowego OSP RP. 
Zaznaczył,  że  niechlubne  zachowanie  kilku  strażaków  ochotników  rzutuje  na  wszystkie  pozostałe 
jednostki  i  stawia  gminne  OSP w  złym  świetle,  co  również  może  mieć  wpływ  na  decyzje  odnośnie 
zewnętrznego finansowania. Radny podkreślił, że jednostki OSP są powołane m.in do ratowania życia, 
zdrowia i mienia, pomimo delegacji do wykonywania tak poważnych zadań zdarza się patologia w OSP, 
dlatego  w  imieniu  druhów  Ochotniczych  Straży  Pożarnych  zaapelował  w  tej  sprawie,  informując 
jednocześnie całą Radę Gminy Nowa Ruda, która ma możliwość zdyscyplinowania jednostek łamiących 
obowiązujące zasady.     

Wójt Adrianna Mierzejewska przekazała informacje, że Zarząd Gminny OSP zajął się tą sprawą i będzie 
wnioskować o zdyscyplinowane stowarzyszeń i  wyciągnięcie  konsekwencji  względem poszczególnych 
osób.   

Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że na innych imprezach gminnych zdarzają się podobne sytuacje, 
gdzie strażacy pod wpływem alkoholu zachowują się niewłaściwie i są niegodni mundurów.
     
Ad  IV. Wobec  braku  dalszych  głosów  w  dyskusji  i  wyczerpaniu  porządku  sesji,  o  godz.  1000 

Wiceprzewodniczący Rady Henryk  Srokowski podziękował  za  obrady  i  zamknął  XXII  sesję  Rady 
Gminy Nowa Ruda.

Na tym protokół zakończono.
Protokołowała: Sylwia Maciejczyk
 

Wiceprzewodniczący Rady
     Henryk Srokowski
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